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Spørgsmål 

Af SKAT’s pressemeddelelse ”Gem lidt penge – der er fejl i børne- og ungeydelsen” fra 
den 18. januar 2011 fremgår det, at udbetalinger af børne- og ungeydelsen i 1. kvartal 

2011 ikke tog højde for loftet over børne- og ungeydelsen på grund af mangler i det da-

værende IT-system, hvorfor mange familier fik for meget udbetalt. Vil ministeren oplyse, 

hvordan eventuelt for meget udbetalt børne- og ungeydelse blev fratrukket udbetalingen i 

de følgende kvartaler for 2011? 

 

Svar 

Børne- og ungeydelsen blev i 2011 administreret af det daværende SKAT. Jeg har derfor 

bedt Skattestyrelsen om at bidrage med de oplysninger, som efterspørges. Skattestyrelsen 

har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

 

”En it-fejl betød, at mange børnefamilier i 1. kvartal 2011 fik flere penge udbetalt, end de 

var berettiget til i børne- og ungeydelse. Det overskydende beløb blev automatisk mod-

regnet med lavere satser i børne- og ungeydelsen i efterfølgende tre kvartaler. Fejlen fik 

dermed set henover året ingen økonomiske konsekvenser for børnefamilierne. Som følge 

af overgangsreglerne fik den enkelte børnefamilie højest udbetalt 3.000 kr. for meget i 1. 

kvartal 2011, og dermed kunne det overskydende beløb, som blev fratrukket i hver af de 

efterfølgende tre kvartaler, maksimalt udgøre 1.000 kr.” 
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